
 

Protokół nr 6/19 

z posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych 

z dnia 30.05.2019 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie wg załączonej listy obecności:  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy Paczków. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300, a zakończyło się o godzinie 1415. Wszystkich 

przybyłych przywitała Przewodnicząca Komisji Małgorzata Stano. Następnie przedstawiła 

porządek posiedzenia: 

1. Sprawozdanie z wykonania zadań budżetowych Gminy w 2018 roku 

w działach: Biblioteka, Ośrodek Pomocy Społecznej, Ośrodek Kultur i Rekreacji, Gminne 

Centrum Sportu i Rekreacji, placówki oświatowe. 

2. Sprawy bieżące. 

Komisja jednogłośnie zatwierdziła Protokół nr 5/19 z dnia 26.04.2019 r. 

Do pkt 1.  

Przewodnicząca Komisji poprosiła o omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Paczków za 2018 r. 

Skarbnik omówił sprawozdanie w działach: Biblioteka, Ośrodek Pomocy Społecznej, Ośrodek 

Kultur i Rekreacji, Gminne Centrum Sportu i Rekreacji. W szczególności poinformował, że w 

Dz. 801 oświata i wychowanie. Otrzymano subwencję oświatową w kwocie 8 651 027,00 zł, 

Dochody z najmu i dzierżawy wyniosły 24 266,17 zł. Świadczono usługi, z których uzyskano 

444 839,93 zł;  w tym w przedszkolach: czesne – 50 338,00 zł i wpływy za wyżywienie – 

161 253,75 zł. Otrzymano dotacje na zadania oświatowe z budżetu Państwa w wysokości  

561 667,29 zł. Wpływy od innych gmin za dzieci, które uczęszczają do przedszkoli 

prowadzonych przez gminę Paczków stanowiły dochody w wysokości 135 933,52 zł. Dzieci 

uczęszczają do placówek w Złotym Stoku, Otmuchowie, Kamieńcu Ząbkowickim. Odsetki od 

środków zgromadzonych na rachunkach bankowych wyniosły 1 183,29 zł. Darowizny wyniosły 

5 049,00 zł. najczęściej są to wpłaty rady rodziców, z organizacji festynów. Wpływy ze zwrotów 

niewykorzystanych dotacji oraz płatności wyniosły 73 917,73 zł. Wpływy z różnych dochodów 

stanowiły kwotę 12 834,36 zł. Na projekty „Szkoły marzeń w Gminie Paczków” oraz 

„Gimnazjum marzeń w Gminie Paczków” otrzymano datacje z budżetu UE w wysokości 

145 000,00 zł.  Inne dochody wyniosły 168,00 zł. Wypracowanych dochodów poza subwencją 

było na kwotę 1.404.859 zł. Wydatki w Dz. 801 wyniosły 16 684 238,56 zł, tj. prawie 28% 



wszystkich wykonanych wydatków budżetu Gminy. Analizując sprawozdanie zwracamy przede 

wszystkim uwagę na kwotę 5 965 510,16 zł. Publiczna Szkoła Podstawowa Nr 3. Tak dużą kwotę 

spowodowało przede wszystkim dodatkowe wygaszanie gimnazjów, wypłaty odpraw dla 

nauczycieli. Pozostałe jednostki posiadają wydatki na zbliżonym poziomie. Wyprawka szkolna 

wyniosła 3 054,15 zł. Przedszkola jednodziałowe prowadzone przez stowarzyszenia otrzymały 

dotacje ogółem w kwocie 1 000 617,13 zł. Szkoły podstawowe prowadzone przez stowarzyszenia 

otrzymały dotacje na zadania oświatowe w wysokości 558 381,00 zł. W tych placówkach nie 

obowiązuje Karta Nauczyciela więc wynagrodzenia będą się kształtować w inny sposób, nie ma 

trzynastych pensji, funduszu socjalnego. Na wszystkie przedszkola w mieście wydatkowano 

kwotę 2 307 594,32 zł. Z tytułu uczęszczania dzieci zamieszkałych na terenie Gminy do 

przedszkoli prowadzonych przez inne gminy zapłacono 52 881,51 zł.  Zauważył, że można 

przesuwać nauczycieli, którzy posiadają kwalifikacje ze szkół do przedszkoli, w ten sposób nie 

będzie trzeba nauczycieli zwalniać z pracy. Dowożenie uczniów do szkół kosztowało Gminę 

217 685,62 zł. Po likwidacji gimnazjum będziemy dowozić dzieci do szkół podstawowych być 

może wydatki na ten cel będą niższe. Usługa transportowa, zwroty za bilety, utrzymanie 

samochodu 182 166,47 zł. Opieka podczas dowozu wyniosłą 13 011,88 zł. Zakup paliwa i innych 

materiałów eksploatacyjnych oraz ubezpieczenie samochodu wyniosły 21 757,27 zł. Na 

stypendia naukowe wypłacono kwotę 15 440,00 zł. Organizacja pobytu uczniów Polskiego 

Gimnazjum z Ejszyszek stanowiło wydatek 23 714,49 zł. Po rozliczeniu subwencji i 

dodatkowych dochodów wypracowanych przez placówki oświatowe dodatkowo w ramach 

budżetu trzeba zabezpieczyć około 6.000.000 zł. 

M. Maluch zadała pytanie, czy nauczyciele za okres strajków dostali wynagrodzenie? 

Skarbnik odpowiedział, że nie sprawdzał tego. Informacja z Kuratorium została przekazana do 

szkół. Szkoły składały zapotrzebowanie na pokrycie wydatków, które są ponoszone w danym 

miesiącu. Burmistrz nie wyrażał zgody na wypłatę wynagrodzeń za okres strajku. Ostateczna 

decyzja należała do Dyrektora placówki, który jest pracodawcą. 

M. Maluch zauważyła, że dobra jest propozycja przesuwania nauczycieli ze szkół do przedszkoli, 

ale nie wie, czy wyrazili by na to zgodę, gdyż w przedszkolach nie działa Karta Nauczyciela.  

A. Sypek poinformowała, że w przedszkolach obowiązuje Karta Nauczyciela. Było też mówione, 

że nauczyciele, którzy tracą pracę w Szkole Nr 3 są przesuwani do innych placówek, np. do 

Kamienicy. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że nauczyciele mają zrobionych po kilka kierunków i 

zna nauczyciela Gimnazjum, który też pracował w przedszkolu. Do opiekunek w Przedszkolach 

nie obowiązuje Karta Nauczyciela tylko kodeks pracy, natomiast nauczyciele zatrudniani są na 

podstawie Karty Nauczyciela. 



Skarbnik dodał, że jeżeli chodzi o przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę to obowiązuje 

Karta Nauczyciela. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie, czy wyprawka szkolna dotyczyła szkół, czy też 

przedszkoli? 

Skarbnik odpowiedział, że oczywiście szkół. 

M. Maluch zadała pytanie, czy na dzień dzisiejszy wiadomo ilu nauczycieli straci pracę? 

Skarbnik odpowiedział, że w Szkole Podstawowej Nr 3 są zaplanowane duże środki jeżeli chodzi 

o odprawy prawie 500.000 zł.  

Przewodnicząca Komisji zwróciła się do członków Komisji czy mają jeszcze pytania, bądź uwagi 

do sprawozdania? Ponieważ nie było pytań, ani uwag zamknęła 1 pkt. Posiedzenia. 

Na tym pkt 1 posiedzenia został zakończony. 

Do pkt 2. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodnicząca zakończyła posiedzenie 

Komisji w dniu 30.05.2019 r.  

Protokołowała:      Przewodnicząca posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa      Małgorzata Stano 

 
 
 


